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Аннотация. В России до сих пор не проводятся мероприятия по защите существующих 

зданий от радона, что в сочетании с применением неадекватного метода контроля привело к 

стагнации и кризису всей системы регулирования радона. Для преодоления кризиса предла-

гается классификация зданий и соответствующее распределение ответственности при органи-

зации контроля радона. Кроме того, представлены тезисы по актуализации НРБ и ОСПОРБ, 

а также сформулировано девять приоритетных мероприятий национального плана действий по 

защите населения от облучения радоном в соответствии с требованиями МАГАТЭ.
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Abstract. Among the many accumulated challenges, radon mitigation measures for existing 

buildings are not still carried out in Russia that, combined with the use of an inadequate method 

for indoor radon measurements, has led to stagnation and crisis of the radon regulation system. 

To overcome the crisis, a ranking of buildings and responsibility distribution in radon control, 

including theses on updating the national norms and regulations for ensuring radiation safety, as 

well as nine priority activities of the radon action plan are proposed in accordance with IAEA 

requirements.
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